
Christiansfeld Skole, Skolebestyrelsesmøde 
Dagsorden udsendt den 6. oktober 2021 
 
Møde nr. 2/7 

Referat af møde: 13. oktober 2021 i skolens personalerum 

 

Mødedeltagere 

Steen Jepsen, Kim Hede, Stine Rasmussen, Michael Ljunggren, Anita Pedersen, Tina Hjort Nissen, Hans Nissen 

Rosenbjerg, Susanne Jakobsen, Helene Baarup-Christensen, Dorte Tonnesen, Lone Elbrønd og Henriette Aaby 

 

Afbud 

Tina Hjort Nissen og Lone Elbrønd 

 

Dagsorden 

Ud fra de enkelte punkter indikeres, hvorvidt punktet er til beslutning (B), drøftelse (D) eller orientering (O) 

 

Ordstyrer: Kim Hede 

 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt 

 

2. Godkendelse af dagsorden – her kan gives plads til akutte punkter (B) 

Punkt 12 tilføjes. 

 

3. Velkommen til Helene og Lone 

Velkommen til. 

 

 

4. Egenbetaling i forbindelse med skolerejser (D/B) 

Prisstigninger over tid gør det relevant at overveje at sætte beløbet for egenbetaling op.  

I gældende princip for lejrskoler på 5. årgang ligger den frivillige donation på 200 kr. pr. barn og på 8. årgang 

på 1500 kr. pr. barn. Derudover opkræver skolen et beløb på kost på 75. kr/ døgn, som gældende lovgivning 

giver mulighed for. 

 

Skolebestyrelse finder det rimeligt at sætte beløbet på den frivillige donation op til 250 kr for lejrskolen på 

5. årgang. Princippet rettes til og tages med til godkendelse på næste skolebestyrelsesmøde.  

 

5. Nyt omkring skolepatruljen (O) 

Der er skolepatrulje med elever fra 6. og 7. klasse. Der er otte fra 6. årgang og to fra 7. årgang som står to 

og to alle ugens dage. Der kan være forfald ved sygdom.  

Eleverne står ved fodgængerfeltet ved Nette i tidsrummet fra kl. 7.30 - 7.45.  

Det har været svært at få elever til at melde sig. Færdselslærer er derfor i dialog med eleverne om, hvad der 

skal til, for at få dem til at melde sig. De får i dag en fælles tur i biografen i Haderslev og efterfølgende 

shopping. 
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6. Elevplaner (O) 

Hvor er vi i arbejdet med elevplanerne? 

 

Formålet med udviklingsarbejdet er, at vi ønsker at elevplanerne bliver et mere konstruktivt arbejdsredskab 

som giver mening for både elever, forældre og undervisere. At elevplanerne bliver et mere konkret og 

samtalecenteret dokument i skole-hjemsamarbejdet.  

 

Undervisningsministeriet arbejder pt. med rammerne for hvilke muligheder/ friheder skolerne får i forhold 

til fremtidens elevplaner. Skolen afventer derfor udmelding fra UVM. Skolen arbejder videre med 

elevplansarbejdet når der kommer en afklaring.   

 

I hver afdeling er der lærere der har meldt sig til skolens arbejde med elevplanerne så alle afdelinger er 

repræsenteret.  

 

Skolerne er i dette skoleår givet frihedsgrader i forhold til skolens elevplansarbejde. Skolen har valgt at 

benytte muligheden, og der udarbejdes derfor ikke digitale elevplaner i indeværende skoleår. 

 

7. Valg til skolebestyrelsen (D) 

Stine Rasmussen og Michael Ljunggren  stiller ikke op til genvalg.  

Sten Jepsen stiller op til genvalg.  

Der laves et opslag i AULA, hvor interesserede forældre kan stille til valg i marts/ april.  

 

 

8. Konfirmationsundervisning (D) 

Skolebestyrelsen drøfter om skolen fortsat skal tilbyde at kristendomsundervisningen på 8. årgang 

Skolebestyrelsen har tidligere år valgt at ansøge om at anvende §16.b Stk. 2. ”Kommunalbestyrelsen kan, 

for så vidt angår den understøttende undervisning, godkende at fravige reglerne om en mindste varighed af 

undervisningstiden på 7. eller 8. klassetrin, jf. § 14 b, stk. 1, nr. 3, med henblik på at give tid til 

konfirmationsforberedelse på det pågældende klassetrin”.  

 

Skolebestyrelsen drøftede om skolen vil fravige fra reglerne.  Dette på baggrund af følgende: 

 

 Der er færre elever som bliver konfirmeret og dermed elever som i skoleåret ikke modtager 

kristendomsundervisning. I de forrige skoleår har tallet ligget på ca. 20 %. 

 Kristendomsundervisningen giver eleverne et undervisningstilbud på 8. årgang som alle elever kan 

deltage i som lever op til undervisningsministeriets læringsmål, det gør 

konfirmationsundervisningen ikke.  

 Lærerne der underviser i kristendom oplever at eleverne mister viden i løbet at det år, hvor de går 

til konfirmationsundervisning. 
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 Skolen ønsker fortsat åben skole samarbejde med præsterne på 8.  årgang. I dette skoleår er der to 

fagdage, hvor skolens kristendomslærere og præsterne sammen underviser i faget kristendom.  

 

Der er større enighed om at konfirmationsundervisningen ikke behøver at være en del af skolens virke.  

Skolebestyrelsen er bekymret for om fravalget af konfirmationsundervisningen i undervisningstiden har 

konsekvenser i forhold til skolen i lokalsamfundet. Har det betydning for skolevalg. 

 

Skolebestyrelsen udbeder sig om betænkningstid i forhold til en beslutning. Punktet tages op til senere 

drøftelse. 

 

9. BYOD (D) 

Opsamling på forældrehenvendelse. 

Skolebestyrelsen har på baggrund af en forældrehenvendelse ændret princippet så princippet er beskrevet 

mere tydeligt. I indeværende skoleår er der ligeledes prioriteret ekstra økonomi til indkøb af nye elevpc’er. 

 

Skolen køber løbende nye elevcomputere og der er i indeværende skoleår indkøbt flere pc’er end der kan 

leveres fra it- afdelingen.  

Elever får udleveret PC som altid er opdateret så de kan arbejde med de programmer og platforme der 

anvendes i undervisningen. Skolen servicerer løbende egne og elevpc’er.  

Skolen kan kun købe pc’er hos IT i Kolding Kommune, disse pc’er er lidt større og tungere end de PC man 

kan købe privat. 

 

Det er meget forskelligt hvor stort behovet er. I udskolingen medbringer de fleste elever deres egen PC. På 

mellemtinnet er det mere forskelligt. Skolen har indtil videre kunne udlevere pc til de elever der har brug 

for at låne.  

 

 

10. Skolebestyrelsens fokuspunkter (D/B) 

Hvilke principper/ indsatser ønsker vi at arbejde med i år? 

 

 Indsatsområde for sikring af at flere forældre til børnehavebørn vælger Christiansfeld Skole. 

Tættere samarbejde med mellem skole og børnehaverne. Skolen deltager i år på forældremøder i 

de tre børnehaver, Taps, Regnbuen og Troldblomst. På kommende skolebestyrelsesmøde ønskes 

følgende punkt sat på dagsorden. 

 

 Princip for skoleudvikling - en del af skolens DNA 

 

 Princip for skole-hjemsamarbejdet, herunder elevplaner. 

 

 Princip for vikardækning 
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 Skolens værdier  

 

 Opdatering af skolens hjemmeside 

 

 

 

11. Nyt på personalefronten og fra SFO (O) 

Henriette orienterede 

En lærer går på pension med udgangen at kalenderåret. Der slås en stilling op i uge 43 med tiltrædelse 1. 

januar 2022.  

 

12. Afkortning af skoledagen 

Skolen har undersøgt hvorvidt elever vil blive ramt af at skoledagen forkortes til 12.45 om fredagen. Det er i 

dette skoleår ikke muligt at forkorte andre skoledage. Undervisningsministeriets udmelding om at skolerne i 

dette skoleår har haft mulighed for at fravige fra skoledagens længde kom først i slutningen af juni, og det 

var her ikke muligt at omlægge skemaer i forhold til tidsfrister.  

 

Skolen har på foranledning af skolebestyrelsen undersøgt om der er elever som vil være udfordret hvis 

skoledagen om fredagen forkortes til 12.45. Der er kommet svar tilbage fra forældre, der viser at der er 

børn der vil blive udfordret af, at de ikke kan komme hjem. 

 

En forkortning af skoledagen betyder, at den ekstra lektion der skal placeres på et andet tidspunkt som 

dobbeltlærer, dette vil give nogle lærerene på årgangen flere fagdage end hidtil planlagte. 

 

Nogle elever vil føle sig lidt snydt, da eleverne nyder dagene og ikke oplever at dagen er for lang. 

 

Beslutning: Da det i dette skoleår kun kan være fredage at skoledagen kan forkortes til 12.45, grundet at det 

kun er denne dag at den understøttende undervisning er placeret. Næste skoleår vil der, hvis der fortsat 

gives mulighed for at dispensere fra undervisningstimetallet, kunne planlægges en forkortelse af 

skoledagens længde. Der ændres derfor ikke i elevernes undervisningstimetal i indeværende skoleår. 

 

13. Aktuelt – fx fortrolige forhold, som ikke fremgår skriftligt andetsteds 

 

14. Brugernævnsmøde den 29. november – hvem deltager? (B) 

Kim og Sten deltager.  

 

 

 

Eventuelt 
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 Ønsker til drøftelse på kommende skolebestyrelsesmøde: Fagdage på mellemtrinnet.  

 Er det muligt at forældre må lave klasseaktiviteter i december – ja det må vi gerne igen. 

 Til forældrearrangementet for forældrerødder deltog 5 forældre. Begrundelse for hvorfor så få deltog er 

svært at pege på. Invitation bør være klar allerede inden skoleårets start. Bør der i stedet henvises til 

forældrefiduser. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


